
ALGEMENE BESCHOUWINGEN 6 NOVEMBER 2014  ECHT VOOR RIDDERKERK 

Enige tijd geleden stond  in Rijsoord  een bord met de volgende tekst :  IN RIJSOORD IS DE 

DEMOCRATIE VERMOORD.   Binnen het Ridderkerks gemeente bestuur lijkt het nu ook deze kant op 

te gaan! Dat is een stevige uitspraak, maar zo ervaren wij dit wel . We hebben de woorden die dhr. 

Dokter bij de presentatie van het nieuw coalitie akkoord, aan de nieuwe raad, sprak nog vers in het 

geheugen,  ‘we moeten af van het denken in oppositie en coalitie, we moeten in gezamenlijkheid het 

beste zoeken voor Ridderkerk en haar inwoners’. Dit is slechts 7 maanden geleden.                                        

De laatste maanden worden wij overstelpt met beleidsstukken die allemaal door de raad moeten 

worden vastgesteld. Een extra raadvergadering was nodig, en dat is zal zeker niet de laatste zijn dit 

jaar. Deels is dit te verklaren, door de bezuinigingen op de zorg die met ingang van 01-01-2015 een 

feit worden. Maar het maakt dat juist op deze zo belangrijke onderwerpen de raad zich nauwelijks 

goed kan verdiepen in de materie om er een goed oordeel over te kunnen geven.  Er worden echter 

ook stukken toegevoegd die gemakkelijk uitgesteld hadden kunnen worden.  Als wij, de 

oppositiepartijen,  op wélke wijze dan ook proberen één en ander aan de inhoud van de stukken of in 

de agenda  bij te sturen d.m.v. motie of amendementen krijgen we steevast 0 op rekest!   

Eigenlijk kunnen we op deze manier de raadvergaderingen afschaffen en alleen het college zijn gang 

laten gaan. De agenda kan dan waarschijnlijk  vastgesteld worden zoals deze is voorgesteld. 

Zo had agendapunt  boomgaard probleemloos naar 2015 geschoven kunnen worden, dan staat 

actualisering van het bestemmingsplan Veren Ambacht op de agenda waar dit gebied ook toe 

behoort.  Dan hadden enkele coalitie partijen zich beter kunnen  voorbereiden en met een eigen 

standpunt hierin kunnen nemen. Als men de keuze voor de groene schakel  motiveert met de 

uitspraak de Raad van State, over bedrijventerrein Nieuw Reijerwaard, waarbij ook zou zijn 

vastgesteld dat er geen weg door de boomgaard komt, zodat een bestemmingswijziging vrij van deze 

dreiging doorgevoerd kan worden, vragen wij ons af, hoe en hééft u zich wel verdiept in dit 

onderwerp? Of toch ook…door tijdsdruk…..er zijn al zoveel woorden aan vuil gemaakt…..het is steeds 

weer Rijsoord die aandacht vraagt ….Nieuw Reijerwaard ligt daar  ook…..                                      

Gelukkig  voor inwoners van Rijsoord, en ook voor steeds meer inwoners van de rest van Ridderkerk 

is het inmiddels duidelijk dat hier niet met gezond verstand naar gekeken wordt, maar dat bij deze 

dossiers ‘een dikke SGP vinger in de coalitie pap zit’. Hoe is het anders te verklaren, voor gewone 

weldenkende burgers en bestuurders, dat Ridderkerk de ellende van Nieuw Reijerwaard met open 

armen wil binnen halen, en zelfs een onderzoek naar financiële haalbaarheid, nut , noodzaak, en 

milieu aspecten weigert?  De andere deelnemende partijen willen hier wél op inzetten.  Maar nee is 

een smoes, er is al zoveel geld in het project gestoken, we moeten er juist daarom mee doorgaan. 

Dat de financiële strop met de dag groter wordt, wil men(nog) niet zien. We moeten dit nu stoppen, 

de schade zoveel mogelijk beperken en in de toekomst hier een uitbreiding van woningbouw voor 

Ridderkerk realiseren, daar zit toekomst in.  

 Vraag wethouder: er is wederom uitstel voor herplant gegeven aan de eigenaar van de boomgaard. 

U geeft  voortdurend aan dat u wilt handhaven. Welke stappen zijn daarin tot nu toe genomen , 

anders dan de eigenaar steeds ter willen te zijn 

Vraag wethouder: Kunt u aangeven waarom in de tussenreportage een verliespost is opgenomen 

(tussenrapportage pag. 22)  voor het juridisch advies en de inkomstenderving voor leges (deels NR 



deels  Cornelisland) Dit moet naar ons idee ondergebracht worden bij de GRNR                                      

In de begroting staat vermeld dat er geen voorziening wordt getroffen voor Nieuw Reijerwaard omdat 

men er vanuit gaat dat grond exploitatie nog steeds sluitend is. U weet toch net zo goed als wij dat dit 

inmiddels door de tijd en economische ontwikkelingen is achterhaald.  

De algemene reserves nemen ieder jaar af met een bedrag van ongeveer anderhalf miljoen euro. 

Vraag wethouder: Heeft u hier een verklaring voor?  

Het zijn hoofdpijn dossiers, we moeten er voor waken er geen migraine dossiers van te maken. 

Suggesties voor oplossingen hiervoor liggen immers voor de hand, die zijn ook niet altijd eenvoudig 

maar wel haalbaar en veel beter voor Ridderkerk 

De decentralisaties kunnen ook migraine dossiers worden. Deze bezuiniging is een mega-klus. We 

hebben de indruk dat dit op een aantal vlakken redelijk loopt.  Het meer-jaren beleidskader 

jeugdzorg is vastgesteld, het beleidskader Participatiewet is aangenomen. Wij hechten er zeer aan 

dat een Leerwerkbedrijf in Ridderkerk gevestigd wordt. Net als de collega’s in Barendrecht vinden wij 

ook dat dit binnen de gemeente grenzen moet komen.  Het bedrijf is dan zichtbaar voor klanten, 

maar ook voor de bedrijven die hierin een belangrijke taak krijgen.                                                                   

Bezuinigingen worden al ingeboekt, dat is echter prematuur. Er is met name op de huishoudelijke 

hulp te veel bezuinigd. Hier worden zaken kapot bezuinigd, en mensen wanhopig gemaakt.  We 

begrijpen echt niet dat mensen waarvan ooit is bepaald dat ze 6 uur hulp in de huishouding nodig 

hadden, zij  nu een aantal jaren ouder, dit met 2 uur zouden kunnen redden. De nieuwe indicatie 

‘schoon huis’ moet geschrapt worden.  Wilt u hieraan vast houden, wordt dit voor een ieder anders, 

dat is nooit om te zetten in budget. Elk schoon huis wordt, door u en de zorgaanbieder omgezet in 

ongeveer 2 uur hulp, ongeacht woning grootte en persoonlijke omstandigheden. Dit is 

onverantwoord! De herindiceringen zijn grotendeels niet goed gedaan. Er moet naar onze 

overtuiging minder bezuinigd worden op de huishoudelijke hulp. Wij dienen hiervoor dan ook een 

amendement in. Misschien is een goede vuistregel om te kijken naar de uren die men had tot 01-07-

2014, en daar een bezuiniging van 25% op los te laten. Dan hou je in ieder geval maatwerk, én wordt 

er bezuinigd. Voer dit dan vooral zo snel mogelijk door! Onze meest kwetsbare burgers voelen zich 

enórm in de steek gelaten door de gemeente.  Er mag toch niemand tussen wal en schip raken?? Wij 

vragen u al maanden om een oplossing, er is een rechtszaak aangespannen en gewonnen, en nog zit 

er geen centimeter ruimte in uw beleid. En dat durft u maatwerk te noemen?!  U hebt geen respect 

voor onze ouderen, mensen die afhankelijk zijn van uw zorg, een afhankelijkheid waar zij zelf nog het 

meeste moeite mee hebben, vooral nu er op deze wijze met hen omgegaan wordt. Schandalig vinden 

zij het zelf. 

Onlosmakelijk hiermee verbonden zijn de vele vrijwilligers en vrijwilligers organisaties die Ridderkerk 

Rijk is. Zeker met de bezuinigingen, op elk terrein en met de ‘terugtrekkende overheid’, moeten we 

die ondersteunen waar nodig.  De pilot ‘ridderkerkers voor elkaar’ is succesvol afgerond. Als een pilot 

succesvol is, moet op deze op  structurele wijze worden  voortgezet. Vraag wethouder: hoe pakt u dit 

op?  Ook vrijwilligers organisaties kunnen niet geheel zonder subsidie werken, ook de kledingbank 

niet.  Wij zouden graag zien dat de éénmalige subsidie die zij hebben ontvangen, wordt omgezet in 

een structurele subsidie, en wij dienen hiervoor een motie in met D66/GL.   Dit valt onder minima 

beleid, ook daarop is een bezuiniging ingeboekt, die naar onze mening hiervoor kan worden 

aangewend. En Karaat?  Vraag wethouder: In een motie 147-2013 is aandacht gevraagd voor de 

mantelzorgers van Karaat, Pameijer en Aafje. Kunt u aangeven wat daar mee is gedaan?  Ook vanuit 



Karaat komt de vraag bij een groeiende organisatie, om meer subsidie, hoe staat u daar tegenover? 

Er zijn vele vrijwilligers organisaties die op gebied van ouderenzorg  hun diensten aanbieden. Wij 

denken dan aan de ANBO, KBO en PCOB.  Wethouder wij denken dat u in gesprek moet met al die 

vrijwilligers organisaties, om zo alle krachten die aangeboden worden te benutten. Kunt u dat 

toezeggen?                                                                                                                                                           

Ook willen wij graag weten wat er dit jaar aan gelden voor de WMO zijn binnengekomen, wat 

waaraan er is uitgegeven, wat er over is en of dit gevolgen heeft voor het budget van volgend jaar. 

Kunt ons toezeggen dat wij deze informatie op korte termijn tegemoet kunnen zien (voor eind dit 

jaar) 

Burgerparticipatie, wij blijven het zeggen, dat moet je doen, daar moet je geen boekwerken voor 

opstellen en zeker ook geen huiskamers in het gemeentehuis voor oprichten. Zorg dat in elke wijk 

een wijkgebouw komt. Daar hebben de wijkteams een uitvalbasis en het is een herkenbaar 

ontmoetingspunt voor iedereen. Bij burgerparticipatie hoort ook dat de wethouder naar de burgers  

toe gaat.                                                                                                                                                                        

Een belangrijke adviesgroep voor de gemeente is de GRR. Hoe is de relatie met de gemeente en de 

GRR? Zij willen graag een eigen locatie, voor iedereen toegankelijk. Vraag wethouder: Is het mogelijk 

dat zij aanschuiven in de Genestetstraat, waar u werkt aan een zinvolle invulling van de oude school? 

In dit pand wilt u een kenniscentrum voor duurzaamheid vestigen. In dat kader wordt 19-11-2014 

een informatie avond gehouden over duurzame energie. De weerstand tegen grote windmolens in 

bebouwd gebied, zoals Ridderkerk is, neemt steeds verder toe. Ook wij zien graag dat u in gaat 

zetten op andere vormen van duurzame energie, om zo enigszins aan de opgave van de stadsregio 

van 12 mw. te kunnen voldoen.  Van duurzaamheid ten behoeve van leefkwaliteit is de stap niet zo 

groot naar geluidoverlast en luchtkwaliteit.  Onderwerpen waar wij al jaren lang een warm pleidooi 

voor houden. U heeft het ook in het college programma opgenomen.  Vraag wethouder: kunt u 

aangeven welke acties u gaat ondernemen om  subsidie via SWUNG te krijgen,  om  de opening in de 

geluidswal bij Ridderkerk-West te dichten?  En fluisterasfalt? Uit ervaring weten we inmiddels dat dit 

een effectief middel is om geluidoverlast te beperken. Heeft u dit in gedachten bij de geluidsreductie 

voor de Rotterdamse weg? Wij hadden altijd begrepen dat dit vanuit financieel uitgangspunt niet 

overal toegepast wordt, en het verbaast ons dan ook dat u in het collegeprogramma aangeeft dat dit 

bij vervanging van asfalt kan worden toegepast binnen de bestaande budgetten. Maar wij zijn blij 

met de toezegging. 

Herstructurering zoals die nu grootschalig plaats vinden of gepland zijn in Ridderkerk zijn projecten 

van Woonvisie, maar wij willen u er nogmaals op wijzen dat het welzijn en welbevinden van onze 

burgers als het over woongenot gaat, tot de verantwoordelijkheid behoort van de raad. Mensen 

gaan na een herstructurering veel meer huur verwonen. Vraag wethouder: een echte evaluatie van 

de huurgewenning van Slikkerveer hebben wij nooit gekregen. Kunt u ons toezeggen dat die er 

alsnog komt? Het is toch van groot belang, nu er zulke grote projecten lopen, om te weten hoe dit 

destijds is verlopen en hoe de ervaring van de bewoners hiermee is geweest? 

De ontwikkelingen in kleine projecten met koopwoningen verlopen gelukkig weer zeer voorspoedig.  

Kunt u zeggen hoe de stand van zaken is met de Centrum ontwikkeling?  Ook in Rijsoord wil een 

stichting al jaren graag een klein project ontwikkelen die in het teken staat van uitbreiding van 

Strevelszicht. Daarover is ook ooit een motie aangenomen door de raad. Waarom zit dit al zo lang 

muur vast? Het gaat om een particulier project, dat moet u toch toejuichen? Kan de wethouder 



toezeggen op korte termijn met deze stichting in overleg te gaan hierover?  De transitie van het 

kantoorpand aan de Kastanjelaan is ook zo’n kleinschalig particulier project.  Wij zijn blij met de 

belangstelling van project ontwikkelaars voor Ridderkerk.  In dat licht is ook het alternatieve plan 

voor woningen in Nieuw Reijerwaard gepresenteerd. Ook voor een dergelijke grootschalige 

ontwikkeling hebben project ontwikkelaars serieuze belangstelling  

Van hier naar onze natuurgebieden is niet zo’n grote stap. Hoe is de stand van zaken aangaande de 

planning voor de Crezee-polder? Een zelfde vraag hebben wij over het Waalbos, wanneer gaat men 

daar aanbesteden en een aanvang maken met de inrichting?  Gebieden die zo lang ‘braak’  liggen 

dreigen te verpauperen, en overwoekerd te worden door onkruid.  Het wordt tijd dat die plannen in 

uitvoering worden genomen.  Kan de wethouder hierin aangeven wat de stand van zaken is en 

waarom deze inrichtingen steeds weer uitgesteld worden? 

Ondernemers geven wij graag de ruimte, ook letterlijk. Ga met hen in gesprek als zij bijzondere 

wensen hebben en probeer daarin  samen met hen tot een goede oplossing te komen.                     

Kijk voor wat betreft de detailhandel nog eens naar de precariorechten en bespreek met hen of er 

een wens is ze aan te passen. Handhaaf op de regels die vastgesteld zijn, en begin dan met 

aanspreken van de overtreders.                                                                                                                      

Versoepel  het betaald parkeren, wij dienen hiervoor  een motie in. Wij zien graag het eerste uur 

gratis, en daarna betalen.  Wij vragen ook nogmaals de volledige inzet van de wethouder om de 

leegstand van de winkels in Ridderkerk aan te pakken. In overleg met de winkeliers verenigingen, en 

we zouden graag zien dat u zich inzet om  de winkeliersverenigingen te verenigen.  Ook dat komt de 

winkelcentra ten goeden.                                                                                                                                      

Veiligheid en openbare orden komen soms in gedrang. We noemen dat de overlast bij 

winkelcentrum Drievliet, en in het Erasmuspark die weer steeds meer aandacht verdienen.  Daarom 

dienen wij  een motie in om een extra BOA aan te stellen. Dan zouden we aan de landelijke norm 

voldoen, en kunnen de koppels (ze mogen immers niet alleen lopen) veel vaker op straat  zijn, 

waarvoor ze aangesteld worden. Het zou ook een goed signaal afgeven richting de buurtpreventie, zij 

zetten zich in voor de veiligheid in de gemeente, maar ook de gemeente investeert daar in. Dan zou 

er ook meer opgetreden kunnen worden tegen de overlast van de hondenpoep, zo ongeveer ergernis 

nummer 1 onder bewoners. 

In het college akkoord wordt niets opgenomen over de toezeggingen die in december 2013 aan 

korfbal vereniging KCR zijn gedaan. Vorige week kregen wij een RIB met daarin dat het een jaar 

geleden toegezegde onderzoek niet tot resultaten leidt . Er wordt nu wederom een onderzoek 

gestart, naar een nieuwe sporthal met daaraan accommodatie voor KCR. RVVH heeft zijn nieuw 

velden en KCR zit nog steeds in het nauw. Dit lijkt niet te getuigen van veel betrokkenheid  met een 

vereniging met zoveel leden en vol ambities.  Vraag wethouder: kunt u voorgang maken met dit 

nieuwe onderzoek wanneer denkt u dat daar een uitslag van bekend kan zijn?                                                                                                                          

De ontwikkeling van Koningsplein 2-5 tot huis van de gemeente, dit zijn de lokaties die Optiesport nu 

huurt tot aan 01-01-2015. Is dit gebouw C met het theater en het Grand Café het Plein. Er wordt 

gesproken over het inrichten van een huiskamer in het gemeentehuis, ? Vraag wethouder heeft u 

daarvoor deze ruimten op het oog?  



Dan tot slot nog een algemene opmerking , er staan zoveel pm posten in het collegeakkoord, dat we 

ons afvragen wat nu de werkelijke ambities zijn van dit college voor de komende 4 jaar. Voor de pm 

posten is geen tot nauwelijks geld, dus zijn ze naar ons idee ook niet tot nauwelijks te realiseren. 

Wij bedanken de ambtenaren voor het beantwoorden van alle schriftelijke vragen,  de griffie voor 

hun begeleiding rondom deze vergadering en het college wijsheid, en creativiteit in het 

verwezenlijken de plannen. 

 

  

 

 


